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Forespørgsel til MSB 
 
 
Rådmanden for sociale og beskæftigelsesmæssige anliggender bedes oplyse, hvor mange 
mennesker, der i ressourceforløbsordningens tid har fået tildelt et ressourceforløb OG som ved 
afslutningen af forløbet  

- er tildelt førtidspension  
- forsætter på kontanthjælpsydelser  
- er tildelt nyt ressourceforløb. 
- andet 

 
Foreligger der borgerevalueringer af udbyttet af ressourceforløb og anvendes disse til justeringer 
af ordningen? 
Foreligger der analyser af om personer har fået det bedre eller dårligere efter et ressourceforløb? 

Motivering: I svar i notat af 8. juni på spørgsmålet fra u.t. om hvor mange ressourceforløb, der er 
kommet i ordinær beskæftigelse som følge af ressourceforløbet, oplyser forvaltningen, at det er 
16-18% af ressourceforløbspersonerne, der er kommet i ordinært eller støttet job eller 
uddannelse. Langt hovedparten af forløbene- 82-84% - har ikke ført til job eller uddannelse.  

Det kalder på en opmærksomhed omkring, hvad der så bliver af denne hovedpart af deltagere i 
ressourceforløb, om der er anden effekt af forløbet for den enkelte end at blive holdt i uvished om 
sin forsørgelse i en lang periode, om tidspunktet for førtidspensionering blot udskydes. 

Er investering i ressourceforløb pengene værd? Skulle de hellere investeres i andet med større 
udbytte? 
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